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ki és nyugati evangélikusság példái hamar elérhetetlennek minősülnek egy 
magyar gyülekezet éves költségvetésének összeállításakor. így az egyházi 
kántorképzésre fokozottan szükség van és lesz, hiszen csakis azok vállalják 
e tanulmányokat, akiket elhivatottságuk a gyülekezethez, az istentiszteleti li
turgiához köt, akik a közösség iránti elkötelezettségük miatt szerveznek ének
kart, s gondoskodnak az igényes egyházi zene megszólaltatásáról.

Bence Gábor

Ünnep Szombathelyen

A szombathelyi evangélikus gyülekezet istentiszteleteit a téli időszakban 
a gyülekezeti teremben tartja. Itt hosszú évek óta egy rossz harmónium szol
gált az ének kíséretére, 1997. advent 4. vasárnapja óta azonban új orgona gaz
dagítja alkalmainkat.

Hogyan került erre sor?
1996 őszén gyülekezeti kirándulást szerveztünk Burgenlandba, ennek kere

tében eljutottunk a csávái (Stoob) templomba is. Itt megtudtuk, hogy új orgo
nát építenek és a régit ajándékba odaadják annak, aki elviszi. Miért ne ragad
hatnánk meg az alkalmat? — töprengett a presbitérium.

Az ajándékozólevél megérkezése és a vámmal kapcsolatos ügyek elintézése 
után, 1997 tavaszán szétszedtük és elszállítottuk a meglehetősen rossz álla
potban lévő hangszert, egyenesen Kiss István szombathelyi orgonaépítő műhe
lyébe. Ő vállalta rendbetételét, az új helyszínhez alakítását és új orgonaszek
rény készítését.

A munka a kitűzött időre elkészült. Az orgona kétmanuálos, pedálos, 10 
regiszteres, mechanikus csúszkaládás hangszer, amely mostani állapotában 
már nemcsak az istentiszteleti használatra, hanem akár kisebb egyházzenei 
hangversenyek rendezésére is alkalmas. Mivel a gyülekezeti terem első részé
ben, az oltártól jobbra lett felállítva, ezért mindenki számára jól látható, ami 
segíti az előadó és a hallgató kapcsolatának kialakulását.

Mai világunkban, amikor olyan sok a rossz hír, a nehézség, kétszeres erővel 
kell hirdetni, ha valami hasznos, szép dolog jön létre. Nálunk, hála az ajándé
kozóknak, a gyülekezet adományozó tagjainak és az önkormányzat anyagi 
segítségének, ez utóbbi történt.

Ezzel persze nem ért véget a munkánk: sürgős feladat templomi orgonánk 
alapos és szakszerű rendbetétele. Bízom abban, hogy a szükséges anyagiak 
előteremtése sikerül, és hamarosan elmondhatjuk, hogy két jó állapotban lévő 
orgonánk szolgálja a liturgiát.

Az új orgonát 1998. január 25-én istentisztelet keretében szentelte fel D. 
Szebik Imre, egyházkerületünk püspöke.

Ecsedi Zsuzsa, a gyülekezet kántora


